
 
Protokół 

z XL zwyczajnej sesji Rady Gminy  Liniewo 
odbytej w dniu 28 kwietnia 2010r.  

w Świetlicy GOKSiR w Liniewie. 
 

 
 
Ad.1 

Sesję otworzył i przywitał zebranych Przewodniczący Rady Gminy  Pan Ludwik 
Szparkowski stwierdzając, że obrady są prawomocne, ponieważ  w sesji 
uczestniczy 15 radnych. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi i zaproszeni goście. 
(Listy obecności w załączeniu do protokołu) 

 
 
Ad. 2 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych czy wnoszą 
uwagi do przedstawionego porządku obrad sesji. 
 

Wójt – proszę o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na zaciągnięcie długoterminowej pożyczki w Wojewódzkim Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Gdańsku na realizację zadania 
inwestycyjnego pn. „ Rozbudowa i modernizacja oczyszczalni ścieków w Orlu wraz z 
budową kanalizacji sanitarnej w Głodowie” oraz projektu uchwały sprawie wyrażenia 
zgody na zaciągnięcie długoterminowej pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Gdańsku na realizację zadania inwestycyjnego pn. „ 
Rozbudowa i modernizacja oczyszczalni ścieków w Orlu wraz z budową kanalizacji 
sanitarnej w Głodowie” 
 
Pan Przewodniczący zapytał radnych kto jest za przyjęciem tego projektu uchwały 
do porządku obrad. 
 

Radni jednogłośnie przyjęli proponowały projekt uchwały do porządku obrad. 
 
Radni jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęli porządek obrad sesji, który brzmi 
następująco: 

 
 
 
 

Proponowany porządek sesji: 
  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku dziennego. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje i wnioski radnych. 



6. Przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2009 rok i podjęcie 
uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Liniewo: 

- przedstawienie materiałów przez Wójta Gminy, 
- opinia Komisji Rewizyjnej, 
- stanowiska pozostałych komisji stałych Rady Gminy, 
- odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
- dyskusja, 
- głosowanie. 

7. Podjęcie uchwał w sprawach: 
a) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości, 
- opinia Komisji Komunalnej i Budżetu. 
b) nadania statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy społecznej w Liniewie, 
- opinia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej. 
c)zmian w budżecie Gminy Liniewo. 
- opinia Komisji Komunalnej i Budżetu, 
d) wyrażenia zgody na zaciągnięcie długoterminowej pożyczki w 
Wojewódzkim Funduszu Ochrony  Środowiska i Gospodarki wodnej w 
Gdańsku na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Rozbudowa i 
modernizacja oczyszczalni ścieków w Orlu wraz z budową kanalizacji 
sanitarnej w Głodowie”, 
e) sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie długoterminowej pożyczki w 
Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Gdańsku na realizację zadania inwestycyjnego pn. „ Rozbudowa i 
modernizacja oczyszczalni ścieków w Orlu wraz z budową kanalizacji 
sanitarnej w Głodowie” 

8. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
9. Wolne głosy i wnioski. 
10. Zakończenie sesji. 

  
 
Ad. 3 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych, czy wnoszą 
uwagi do protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag do protokołu, więc przewodniczący zapytał kto 

jest za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Radni jednogłośnie 13 głosami „za” przyjęli protokół z poprzedniej sesji. 
 
 
 
Ad.4 
Sprawozdanie z podjętych działań w okresie międzysesyjnym przedstawił Wójt 

Gminy Mirosław Warczak.  
(sprawozdanie w załączeniu do protokołu) 

 
 

 
 



Ad. 5 

Interpelacje i wnioski radnych 
 
Jerzy Bałachowski – czy można zawieść na składowisko odpłatnie śmieci? 
- ściąć korony drzew, 

- w życzeniach świątecznych brak jest Przewodniczącego, 
 
Wiesław Szarmach – w hydrofili w Wysinie wybita jest nowa dziura i trzeba zrobić tam 
porządek teraz, 
 
Romuald Kupper – prosiłbym o nawiezienie tłucznia na ulicę Wiśniową, aby uzupełnić 
dziury, 
- na drodze z Liniewa do Sobącza są coraz większe muldy. 
 
Alfons Troka – na ulicy Starowiejskiej w Liniewie trzeba uzupełnić jeden brakujący 
kosz, 
- czy będzie wykonany odcinek chodnika   koło pana Grabowskiego? 
- przydałoby się uporządkować teren koło Pana Lewandowskiego. 
 
Jerzy Czapiewski – przydałoby się w Gminie kupić dużą równiarkę i jakąś koparkę. 
 
Sławomir Zabrocki – ponawiam swoją prośbę o wstawienie drogowskazu na 
Rymanowiec, 
- dziękuję za przełozenie chodnika w Chróstach Wysińskich. 
 
Grzegorz Michnowski – kiedy słupy telekomunikacyjne w Garczynie zostaną usunięte? 
- jak się ma sprawa z montażem czujników czasowych i zmierzchowych na lampach 
ulicznych? 
- dlaczego woda w Garczynie ma tak dużo żelaza? 
 
Ryszard Kruszyński –  teren przy zjeździe do Pana Wieckiego jest nieposprzątany. 
 
Ludwik Sparkowski – na boisku szkolnym w Liniewie są prowadzone jakieś prace, 
dowiedziałem się, że jest tam budowana pętla autobusowa dla szkolnych autobusów. Po 
rozmowie z mieszkańcami doszedłem do wniosku, że budowa tej pętli autobusowej mija 
się z celem, tym bardziej, że ulica szkolna ma być wyasfaltowana. Zrobić porządnie 
drogę i wyjazd autobusu byłby koło Państwa Łankowskich. Kto wpadł na taki dziwaczny 
pomysł to nie wiem. Jest to poroniony pomysł. Czy nie lepiej byłoby jednak, żeby 
autobus wjeżdżał lub wyjeżdżał koło Państwa Łankowskich? 
- ANR współfinansuje na  terenach popegeerowskich infrastrukturę techniczną wodę, 
kanalizację, drogi. Pięknie do tego pasuje droga orlewska  oraz kanalizacja w Starym 
Wiecu tylko torba napisać odpowiedni wniosek do nich. Mogę sfinansować do 300 000zł 
tylko trzeba wystąpić. Wie Pan, ze powrotem otworzyły się możliwości w tej kwestii? 
- jedzie młodzież szkolna do szkoły ma piękną ścieżkę rowerową, a jadą ulicą lub drugą 
częścią chodnika, trzeba trochę te nasze dzieciaki uświadomić, 
- chciałbym się dowiedzieć ile kosztowała ta Pańska reklama w „Gryfie” Panie Wójcie. 
Ktoś powie, ze jestem złośliwy, ale są tam cyfry i jest tam pochwalna sprawa dla Pana 
Wójta, jest to Opieka Społeczna, która wypłaciła 5mln zł w ciągu 3 lat. I nie wiem czy to 
jest powód do dumy, że opieka musi tyle dawać, bo jest tylu biednych ludzie. Drugą 



rzeczą jest to Pańskie zdjęcie w urzędzie i ktoś mnie zapytał czy Wójt już się 
wyprowadza z urzędu czy też zamierza go okupować, ale to już moja drobna złośliwość. 
 
 
Ad. 6 

Przyjęcie sprawozdania  z wykonania budżetu  gminy za rok 2009 i podjęcie 
uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Liniewo. 
 
Pan Mirosław Warczak Wójt Gminy Liniewo przedstawił sprawozdanie z 

wykonania budżetu gminy z 2009r. 
 
Opinia Komisji Rewizyjnej 
 
Sławomir Zabrocki – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – komisja wyraża 
pozytywną opinię w sprawie przyjęcia absolutorium dla Wójta Gminy Liniewo. 
 
Przewodniczący Komisji odczytał stanowisko Komisji Rewizyjnej w sprawie 
przyjęcia absolutorium dla Wójta Gminy. 

 
Stanowiska pozostałych Komisji Rady Gminy. 
 
Benedykt Knitter – Komisja Komunalna – komisja jest za przyjęciem sprawozdania. 
 
Jerzy Bałachowski – Komisja Rolna – komisja jest za udzieleniem absolutorium dla 
Wójta Gminy. 
 
Wiesław Szarmach – Komisja Oświaty – każdy z komisji sam wypowie się w swoim 
imieniu. 
 
Pan Ludwik Szparkowski Przewodniczący Rady Gminy odczytał opinię regionalnej 

Izby Obrachunkowej. 
 
Dyskusja 
 
Wiesław Szarmach – chciałbym podziękować za tak duży budżet dla OSP, który w 
ubiegłym roku. Nasze remizy z roku na rok coraz bardziej pięknieją. Pan Wójt nie 
szczędzi dla strażaków pieniędzy. Chciałbym podziękować także dyrektorom, którzy 
starają się, aby dużo działo się w szkołach. 
 
Ludwik Szparkowski – zaległości z tytułu podatków w 2009r. wzrosły o 23% w 
porównaniu do 2008r. 
 
Skarbnik -  505 322zl to należność od Bulwiko, są to pieniądze, które nigdy do nas nie 
wpłyną. Odsetki od tej kwoty powodują taki wzrost zaległości. Otworzyliśmy wszystkie 
procedury, aby odzyskać pieniądze od tej firmy, ale jest to bezskuteczne. 
 
Ludwik Szparkowski – w sprawozdaniu za wykonanie budżetu jest 245 269zł, a 
ostatnio Pan Wójt mówił o nadwyżce w kwocie 900 000zł. 
 



Skarbnik – 245 269zl jest to nadwyżka z 2009r., a kwota 900 000zł jest łączną 
nadwyżką z  kilku lat, całą kwotę mamy już  rozdysponowaną. 
 
Wójt – każdy grosz jest ulokowany. 
 
Ludwik Szparkowski – w autopoprawkach z 2008r. zdjęto 100 000zł z 
termomodernizacji  z przeznaczeniem na drogi i chodniki w Liniewie a nie zostało to w 
ubiegłym roku zrealizowane. 
 
Wójt – wiele rzeczy miało być zrobione, ale wszystko się komplikuje i przedłuża nie 
zawsze z naszej winy. Mieliśmy otwarcie ofert na asfaltowanie ulicy Tysiąclecia i zostało 
ono unieważnione, bo wyniosło ponad 900 000zl, więc ogłosiliśmy drugi przetarg. 
 
Ludwik Szparkowski – oferty przerosły kosztorys, gdyby było to zrobione w zeszłym 
roku byłoby taniej. 
 
Ludwik Szparkowski zapytał radnych czy są jeszcze jakieś uwagi do uchwały.  
 

Nikt więcej uwag nie zgłosił.   
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 14 głosami „za” i 1 „wstrzymującym się”  podjęli uchwałę o udzieleniu 

absolutorium  Wójtowi Gminy Liniewo. 
(uchwała jako załącznik do protokołu)  
 
 

Ad. 7 
Podjęcie uchwał w sprawach: 
 
a) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 
 
Benedykt Knitter – Komisja Komunalna – komisja jest za. 
 
Ludwik Szparkowski zapytał radnych czy są jeszcze jakieś uwagi do uchwały.  
 

Nikt więcej uwag nie zgłosił.   
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 15 głosami „za”  podjęli uchwałę. 

(uchwała jako załącznik do protokołu)  

 



b) nadania statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy społecznej w Liniewie 
 
Wiesław Szarmach – Komisja Oświaty – komisja jest za przyjęciem projektu uchwały. 
 
Ludwik Szparkowski zapytał radnych czy są jeszcze jakieś uwagi do uchwały.  

 
Nikt więcej uwag nie zgłosił.   
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 15 głosami „za”  podjęli uchwałę. 

(uchwała jako załącznik do protokołu)  

 

 
c)zmian w budżecie Gminy Liniewo 
 
Pani Skarbnik omówiła zmiany w budżecie. 
 
Ludwik Szparkowski zapytał radnych czy są jakieś uwagi do uchwały.  

 
Nikt więcej uwag nie zgłosił.   
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 

Radni 15 głosami „za”  podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu)  

 

 
d) wyrażenia zgody na zaciągnięcie długoterminowej pożyczki w Wojewódzkim 
Funduszu Ochrony  Środowiska i Gospodarki wodnej w Gdańsku na realizację zadania 
inwestycyjnego pn. „Rozbudowa i modernizacja oczyszczalni ścieków w Orlu wraz z 
budową kanalizacji sanitarnej w Głodowie” 
 
Ludwik Szparkowski zapytał radnych czy są jeszcze jakieś uwagi do uchwały.  
 
Nikt więcej uwag nie zgłosił.   
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 

 
Radni 15 głosami „za”  podjęli uchwałę. 



(uchwała jako załącznik do protokołu)  

 
 
e) sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie długoterminowej pożyczki w Wojewódzkim 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Gdańsku na realizację zadania 
inwestycyjnego pn. „ Rozbudowa i modernizacja oczyszczalni ścieków w Orlu wraz z 
budową kanalizacji sanitarnej w Głodowie 
 
Skarbnik – wartość zadania wzrosła znacznie  więc musimy skorzystać z innych źródeł 
finansowania. Zamierzamy zaciągnąć pożyczkę WFOŚiGW do kwoty 1 500 000zł. Jest to 
preferencyjna pożyczka z korzystnym oprocentowaniem, nie mniej niż 3 %  w stosunku 
rocznym. 
 
Ludwik Szparkowski zapytał radnych czy są jakieś uwagi do uchwały.  

 
Nikt więcej uwag nie zgłosił.   
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 

Radni 15 głosami „za”  podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu)  

 
 

Ad. 8 
Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
 
Wójt – chciałbym podziękować strażakom, którzy wzięli udział w uroczystościach 
pogrzebowych Pana Macieja Płużyńskiego, 
- przyjmowanie śmieci od rolników na składowisko – oficjalnie nie wolno nam 
przyjmować tych śmieci, bo żywot tego składowiska już się kończy, możemy 
wypracować pewien wariant. Rozważamy przyjęcie śmieci za opłatą od osób, które 
posiadają ważną umowę z firmą wywożącą śmieci z naszej gminy od 10 do 14 maja. 
- gałęzie do wycięcia na trasie ze Starego Wieca do Głodowa – przekażemy tę sprawę 
do ZDP ponieważ leży to w ich obszarze działania, 
- życzenia – życzenia były, jeśli klimat się ociepli może być wójta i rada albo wójt i 
przewodniczący nie ma sprawy, 
- tłuczeń na ulicę Wiśniową – proszę przypomnieć a skierujemy tam jakiś jeszcze 
transport, 
- wyrównanie garbów na drodze do Sobacza – przekażemy to do ZDP 
- kosze – będziemy rozmawiać, 
- ułożenie chodnika koło pawilonu – było spotkanie ustaliliśmy, że w odniesieniu do 
ułożenia chodnika w Orlu, dogadaliśmy się, że jeżeli Gmina dołoży to będzie położony 
chodnik w Garczynie i koło pawilonu również. Rozmawiamy także o położeniu chodnika 
w Wysinie, ale jest przyrzeczenie, że zostanie to zrobione po połowie. 
- hałdy chrustu – nic nie wiem musimy to zobaczyć, 



- zakup koparki i równiarki – na 2010r. nie ma środku na ten cel, ale pod koniec tego 
roku trzeba powołać zakład komunalny przy oczyszczalni ścieków i tam będzie 
doposażony w takie sprzęty oczywiście nie będą to nowe sprzęty, kupimy je na kredyt, 
- słupy – możemy po raz kolejny wysłać pismo do TP, są pisma są rozmowy, ale trudno 
cokolwiek zrobić, 
- lampy uliczne - zaprosimy Pana Komolubiego, który wyjaśni jak to działa uzgodnimy 
- agregat – w wyposażeniu oczyszczalni będzie agregat, 
- bałagan koło Pana Wieckiego – przekażemy temu Panu. 
 
Piotr Piwowarczyk –programy dla wsi popegeerowskich - możliwość istnieje ale są 
pewne uwarunkowania, aby tę dotację utrzymać, ma skorzystaliśmy z dofinansowania 
odwodnienia Starego Wieca. Przyszła budowa kanalizacji w Starym Wiecu nie jest 
możliwa ponieważ ten program obejmue tylko remonty istniejących kanalizacji. Droga w 
Orlu te drogi, które były przekazywane przez Agencję dla spółdzielni i gminy, musi być 
wyraźnie zapisane w akcie notarialnym, że tak droga jest drogą osiedlową, w innym 
przypadku nie ma możliwości jej dofinansowania. Dodatkowo jeszcze musiało być 
zapisane a akcie, że ta droga jest do remontu.  
 
Wójt – pętla autobusowa – jest to bardzo dobra inicjatywa w głównej mierze grona 
pedagogicznego. Na początku autobus jeździł ulicą Szkolną, ale niestety mieszkańcy 
protestowali, ponieważ ta droga była z niszczona i rozjeżdżona i musieliśmy z tego 
zrezygnować, później zakręcał koło Remizy, ale pojawił się problem doprowadzenia 
dzieci do szkoły stamtąd. Na początku chcieliśmy to boisko przerobić na parking, ale 
wyszło to bardzo drogo, więc przyjąłem do realizacji projekt grona pedagogicznego, 
przez to zostało poprawione bezpieczeństwo dzieci, które nie muszą wyskakiwać 
bezpośrednio na ruchliwą ulicę. 
- dzieci jeżdżące po drodze – przekażę dyrektorowi i wdrożymy jakieś rozwiązanie. 
- artykuł – jest to koszt 11464zł , są w tym wliczone także życzenia świąteczne, kilka 
artykułów było wydanych i większość była finansowana ze środków unijnych, ponieważ 
naszym obowiązkiem jest umieszczanie takich artykułów. Ten artykuł miał być  już 
opublikowany w styczniu kiedy każda gmina przedstawiała swoje osiągnięcia, ja 
poczekałem żeby wszystko dopracować. Musimy się pochwalić tym co osiągnęliśmy, bo 
mamy się czym chwalić. 
- zdjęcie – nie będę tego komentował w szczególności  w czasie żałoby narodowej. 
 
Krystian Breski – uporządkowanie terenu koło hydroforni w Wysinie - Prace 
porządkowe zostały już wykonane przez pracowników referatu gospodarki komunalnej. 
W najbliższym czasie zostanie wykonana dodatkowa opaska zabezpieczająca studnię.  
- nawiezienie tłucznia na ulicę Wiśniową w Liniewie - Planuje się dostawę materiałów 
utwardzających dla sołectw z terenu gminy  w czerwcu.  
- kupno koszy na ulicę Starowiejską w Liniewie - Gmina Liniewo zamówiła kosze. W 
najbliższym czasie przewiduje się zakup 1 kosza z przeznaczeniem na ul. Starowiejską.  
- uporządkowanie terenu koło Pana Lewandowskiego - prace zostały już wykonane 
przez pracowników referatu gospodarki komunalnej. Teren został posprzątany.  
- wykonanie chodnika koło Pana Piwowarczyka w kierunku Pana Grabowskiego - 
Obecnie trwają rozmowy mające na celu podpisanie porozumienia pomiędzy 
Starostwem Powiatowym a Gminą Liniewo, którego treścią ma być wykonanie między 
innymi ww. odcinka chodnika. Pracą będą możliwe po uzyskaniu porozumienia.  



- zakup dużej równiarki i koparki - Planuje się utworzenie Zakładu Komunalnego, 
który należy wyposażyć w sprzęt ciężki. Nie można precyzyjne na dzień dzisiejszy 
określić ilości i rodzaju sprzętu.  
- drogowskaz w kierunku Rymanowca - Sprawa została ponownie przekazana 
telefonicznie do Zarządu Dróg Powiatowych  w Kościerzynie. Pan Janusz Murglin 
zobowiązał się do odtworzenia ww. znaku  w możliwie krótkim czasie.  
-  usunięcie słupów telefonicznych w Garczynie - Gmina Liniewo 19 maja br. ponownie 
wystosowała pismo do właściciela sieci Telekomunikacji Polskiej w sprawie usunięcia 
słupów. W załączeniu pismo skierowane do Telekomunikacji.   
- montaż wyłączników czasowych na lampach - Informacja została przekazana do 
Energa Oświetlenie w Sopocie. W załączeniu  pismo. 
- agregaty do hydroforni - Nie przewiduje się zakupu. W związku z rozbudową i 
modernizacją oczyszczalni ścieków oczyszczalnia zostanie uzbrojona w agregat. 
Możliwe będzie wykorzystanie istniejącego agregatu do celów awaryjnych.  
- duża ilość żelaza w wodzie w Garczynie - Zawartość żelaza w czasie pracy stacji 
uzdatniania przed dokonaniem prac konserwacyjno remontowych była przekroczona. 
W związku z tym nastąpiła konieczność wymiany filtra – złoża w kolumnach 
filtracyjnych. Obecnie wyniki wody są poddawane badaniu a ostatni wynik z 26.04.2010 
r. wykazał spełnienie norm  w badanych parametrach tj. mętność i mangan.  
 
 
Ad. 9 

Wolne głosy i wnioski. 
 
Wiesław Brylowski przedstawił historię firmy oraz inwestycje prowadzone na 

terenie Gminy Liniewo. 

Pani Gabriela Borowicka poinformowała o Konkursie „Piękna Wieś” oraz 
obowiązkowemu ubezpieczeniu upraw. 

 
Grzegorz Michnowski – jak się ma w naszej gminie sprawa odbioru eternitu i czy 
wejdziemy do programu solarów. 
 
Wójt – eternit – prowadzimy bazę osób posiadających eternit, 
-  solary – Kościerzyna wchodzi w ten program, ale dla nas są one nierealne.  
 

Po wyczerpaniu porządku obrad sesję zakończono o godzinie 13.00. 
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